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SOURCE FUNCTIONS FOR AN ISOTROPICALLY SCATTERING
HOMOGENEOUS SLAB BOUNDED BY A PERFECT SPECULAR

REFLECTOR

The source function for an isotropically scattering homogeneous slab bounded by a
perfect specular reflector is found using the discrete ordinate solution of the Ambart-
sumian-Sobolev equation.

This paper deals with the problem of finding source functions for an
absorbing and isotropically scattering homogeneous slab bounded by
a perfect specular reflector and illuminated by uniform parallel rays.

Let us denote the albedo for single scattering by X and the optical
thickness of the slab by x. Let the angle of incidence of parallel rays be
arc cos u. We wish to determine the source function which represents the
total rate of production of scattered energy per unit volume per unit solid
angle.

Let us denote the source function by s*,

where t is the optical altitude above the reflecting bottom.
It is well known that in this case the source function satisfies the

Fredholm integral equation j4 ]

Casti, Kagiwada and Kalaba [2 ] have shown, that by formally extend-
ing of the source function to the interval —x t 0 one obtains an
integral equation
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where the symmetry relation

has been used. Comparing equation (2) with the integral equation for
the standard case, i. e., when there is no reflecting bottom at t = 0,

one can see that the following relationship holds [2 ]

This important relationship gives us the possibility of expressing the
source function for the problem of a perfect specular reflector by means
of the solution of the standard problem. We have found a semi-analytic
solution to the standard problem [3 ] (if only Xфl) in the form

Here X and Y are the well-known Ambartsumian-Chandrasekhar
functions.

The functions G n and D n are defined by the following formulae

and ß n are the roots of the characteristic equation

The ßi and щ are the weights and the points of the gaussian quadra-
ture formula of order N, normalized to the interval (0,1), and A n are the
coefficients to be determined from the boundary conditions

Using equation (6) in equation (5), we get immediately
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One must be careful in using formula (12) since the quantities Л„, Uin
and Vin are to be determined for the slab of optical thickness 2x.

For comparison we have calculated the reflection function for the
case v = 0.1 and Я = 0.9 using equation ;[4 ]

In this equation arc cos v is the angle of reflection. It should be
mentioned that here the normalization of the reflection function differs
slightly from the one used in [4 ].

On the other hand, we have obtained the reflection function by using
the source function [ 4 ]

In formula (14) the source function has been found according to the
techniques described above. For numerical integration the Simpson rule
has been used. The results are shown in the Table. In general, at least
five significant figures of agreement have been found.

Summarizing we can say that our results may prove useful in the
interpretation of radiation measurements, since the air sea interface
may be considered a specular reflector in the ultraviolet region [ 2 ].
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ALLIKFUNKTSIOON IDEAALSE PEEGELDAJAGA PIIRNEVA HOMOGEENSE,
ISOTROOPSELT HAJUTAVA KIHI JAOKS

Allikfunktsiooni leidmiseks on kasutatud Ambartsumjan-Sobolevi võrrandi diskreet-
sete ordinaatide meetodil saadud lahendit.

т. виик
ФУНКЦИЯ ИСТОЧНИКА ДЛЯ ИЗОТРОПНО РАССЕИВАЮЩЕГО

ОДНОРОДНОГО слоя, ГРАНИЧАЩЕГО С ИДЕАЛЬНОЙ ЗЕРКАЛЬНОЙ
ПОВЕРХНОСТЬЮ

Для «ахождения функции источника использовано решение уравнения Амбарцу-
мяна-Соболева для альбедной задачи.


	b1264310-1977-2
	Bastard title section
	Untitled

	Picture section
	Untitled

	EESTI NSV TEADUSTE AKADEEMIA TOIMETISED
	ИЗВЕСТИЯ АКАДЕМИИ НАУК ЭСТОНСКОЙ ССР
	FÜÜSIKA MATEMAATIKA
	ФИЗИКА МАТЕМАТИКА
	26/2 1977



	НАИЛУЧШИЕ KУБАТУРНЫЕ ФОРМУЛЫ НА МНОЖЕСТВАХ ПЕРИОДИЧЕСКИХ ФУНКЦИЙ
	PERIOODILISTE FUNKTSIOONIDE HULKADE PARIMAD KUBATUURVALEMID
	OPTIMAL CUBATURE FORMULAE FOR SETS OF PERIODICAL FUNCTIONS

	О РЕШЕНИИ НЕЛИНЕЙНЫХ УРАВНЕНИЙ МЕТОДАМИ высокого ПОРЯДКА СХОДИМОСТИ И ИХ УСТОЙЧИВОСТИ
	MITTELINEAARSETE VÕRRANDITE LAHENDAMISEST KÕRGET JÄRKU KOONDUVUSKIIRUSEGA ITERATSIOONIMEETODITEGA JA NENDE STABIILSUSEST
	ON SOLVING NONLINEAR EQUATIONS BY ITERATIVE METHODS OF HIGH-ORDER CONVERGENCE AND THEIR STABILITY

	ПРОЕКЦИОННЫЙ МЕТОД СТОХАСТИЧЕСКОЙ АППРОКСИМАЦИИ ДЛЯ ОТЫСКАНИЯ ДОПУСТИМОЙ ТОЧКИ В СТОХАСТИЧЕСКОМ ПРОГРАММИРОВАНИИ
	STOHHASTILISE APROKSIMATSIOONI PROJEKTSIOONIMEETOD STOHHASTILISE PLANEERIMISÜLESANDE LUBATAVA LAHENDI LEIDMISEKS
	PROJECTION METHOD OF STOCHASTIC APPROXIMATION FOR SEEKING A FEASIBLE SOLUTION IN STOCHASTIC PROGRAMMING

	ПРОЦЕДУРА ИДЕНТИФИКАЦИИ ДЛЯ ЛИНЕЙНЫХ ДИСКРЕТНЫХ СТАЦИОНАРНЫХ СИСТЕМ ПО ДАННЫМ ВХОД—ВЫХОД
	LINEAARSE STATSIONAARSE DISKREETSE SÜSTEEMI IDENTIFITSEERIMINE SISEND-VÄLJUNDANDMETE PÕHJAL
	A PROCEDURE FOR IDENTIFICATION OF LINEAR STATIONARY DISCRETE TIME SYSTEM FROM INPUT-OUTPUT DATA

	АЛГОРИТМ АДАПТИВНОГО ОЦЕНИВАНИЯ ЛИНЕЙНЫХ ПОДСИСТЕМ
	SEOSTATUD ALAMSÜSTEEMIDE OLEKU ADAPTIIVSEST HINDAMISEST
	ADAPTIVE ESTIMATION SCHEME FOR LINEAR SUBSYSTEMS

	SOURCE FUNCTIONS FOR AN ISOTROPICALLY SCATTERING HOMOGENEOUS SLAB BOUNDED BY A PERFECT SPECULAR REFLECTOR
	Untitled
	ALLIKFUNKTSIOON IDEAALSE PEEGELDAJAGA PIIRNEVA HOMOGEENSE, ISOTROOPSELT HAJUTAVA KIHI JAOKS
	ФУНКЦИЯ ИСТОЧНИКА ДЛЯ ИЗОТРОПНО РАССЕИВАЮЩЕГО ОДНОРОДНОГО слоя, ГРАНИЧАЩЕГО С ИДЕАЛЬНОЙ ЗЕРКАЛЬНОЙ ПОВЕРХНОСТЬЮ

	О ВЫЧИСЛЕНИИ ТЕПЛОВОГО ИЗЛУЧЕНИЯ ЗЕМНОЙ АТМОСФЕРЫ В СЛУЧАЕ НЕПОЛНОГО КОМПЛЕКСА ИСХОДНЫХ ДАННЫХ
	Рис. 1. Схема расчета противоизлучения атмосферы.
	Untitled
	Рис. 3, а Различные варианты вертикального распределения удельной влажности (q) иб соответствующие относительные погрешности ин/ Ii I —/о I \ тенсивности нисходящей радиации атмосферы I öl\=— I, \ I Of / рассчитанные относительно модели II (^0 и /0|).
	Untitled
	Untitled
	MAA ATMOSFÄÄRI SOOJUSKIIRGUSE ARVUTAMISEST MITTETÄIELIKE LÄHTEANDMETE KORRAL
	ON THE CALCULATIONS OF THERMAL RADIATION IN THE EARTH’S ATMOSPHERE IN CASE OF INCOMPLETE INITIAL DATA

	ГРУППОВОЙ ПОДХОД В ДИНАМИКЕ МНОГОСПИНОВЫХ СИСТЕМ. III
	RÜHMADE TEOORIA RAKENDAMISEST MITMESPINNISÜSTEEMIDE DÜNAAMIKA UURIMISEKS. III
	GROUP APPROACH IN DYNAMICS OF MANY SPIN SYSTEMS. III

	ВЫЧИСЛЕНИЕ ЭХО-СИГНАЛА ОТ ЦИЛИНДРИЧЕСКОЙ ОБОЛОЧКИ ПРОИЗВОЛЬНОГО ПОПЕРЕЧНОГО СЕЧЕНИЯ
	SUVALISE RISTLÕIKEGA SILINDRILISELT KOORIKULT SAABUVA KAJASIGNAALI ARVUTAMINE
	ECHO-SIGNALS FROM A CYLINDRICAL SHELL WITH AN ARBITRARY CROSS-SECTION

	ХАРАКТЕРИСТИКИ УПРАВЛЕНИЯ ОДНОФАЗНОГО ДИФФЕРЕНЦИАЛЬНО-ТРАНСФОРМАТОРНОГО МАГНИТНОГО УСИЛИТЕЛЯ
	Untitled
	Рис. 2.
	Рис. 3.
	Рис. 4.
	Рис. 5.
	Untitled
	ÜHEFAASILISE TRAFO-MAGNETVÕIMENDI TÜÜRKARAKTERISTIKUD
	CONTROL CHARACTERISTICS OF SINGLE-PHASE DIFFERENTIAL TRANSFORMER MAGNETIC AMPLIFIER
	Contribution
	Untitled
	Untitled
	Untitled


	LINEAARSE DROSSELI INDUKTIIVSUSE MÕJU TÕKESTATUD PAARISHARMOONILISTEGA VAHELDUVPINGE-TÜRISTORREGULAATORI OMADUSTELE
	INFLUENCE OF LINEAR COIL INDUCTANCE ON PROPERTIES OF THE A—C VOLTAGE THYRISTOR REGULATOR WITH SUPPRESSED EVEN HARMONICS

	О КРИЗИСЕ ТЕПЛООТДАЧИ ПРИ КИПЕНИИ НА ПОВЕРХНОСТИ, ПОКРЫТОЙ ПОРИСТЫМ МАТЕРИАЛОМ
	Untitled
	Рис. 2. Зависимость плотности теплового потока от величины перегрева охлаждаемой поверхности относительно температуры кипения.
	KEEMISKRIISIST POORSE PINNAKATTE KORRAL
	ON CRISIS OF HEAT TRANSFER AT BOILING TO POROUS SURFACES

	ОБ ИССЛЕДОВАНИИ ПРОЦЕССОВ ГОРЕНИЯ НА ОСНОВАНИИ ПОДОБИЯ ПЕРЕНОСА ПСЕВДОВЕЩЕСТВА
	Динамика процесса горения в системе с ограниченным количеством окислителя,
	PÕLEMISPROTSESSIDE UURIMISEST PSEUDOAINE ÜLEKANDE SARNASUSE ALUSEL
	ON THE INVESTIGATION OF BURNING PROCESSES ON THE GROUND OF SIMILARITY OF PSEUDOSUBSTANCE TRANSFER

	ОБ ОДНОЙ ФОРМУЛЕ ПРИБЛИЖЕНИЯ ФУНКЦИЙ
	О ЗАДАЧЕ ПОГРУЖЕНИЯ ПОЛЕЙ
	ОПТИМАЛЬНАЯ ОСТАНОВКА СЛУЧАЙНЫХ ПРОЦЕССОВ
	ЗАВИСЯЩИЕ ОТ ТЕМПЕРАТУРЫ СПЕКТРЫ КОМБИНАЦИОННОГО РАССЕЯНИЯ И ФАЗОВЫЕ ПЕРЕХОДЫ В КРИСТАЛЛЕ ЙОДАТА КАЛИЯ
	Спектры KP кристалла КЮ3 в области кристаллических (а), внутримолекулярных деформационных (б) и внутримолекулярных валентных (в) колебаний в а-, ß-, у-, б- и е-фззах.
	Untitled
	Untitled
	Untitled

	НЕКОГЕРЕНТНОЕ РЕЗОНАНСНОЕ РАССЕЯНИЕ И НЕЙТРОНОВ В КРИСТАЛЛАХ
	О ДИФРАКЦИИ АКУСТИЧЕСКОГО ИМПУЛЬСА НА ЖЕСТКОМ ЭЛЛИПТИЧЕСКОМ ЦИЛИНДРЕ
	ческим множителем {2гК + 1)1/а, где г расстояние от точки наблюдения до оси эллипса, К кривизна цилиндра в точке отражения. Как и следовало ожидать, уменьшение амплитуды эхо-сигнала с расстоянием согласуется с законами геометрической акустики.

	ОРГАНИЗАЦИЯ СЕТИ ВЫЧИСЛИТЕЛЬНЫХ ЦЕНТРОВ В ЭCСР
	Рис. 1. Структура сети ВЦ ЭССР.
	Рис. 2. Топологическая структура сети ВЦ ЭССР. Выделенные высокоскоростные каналы ПД: 1 магистральные, 2 радиальные. Коммутируемые и выделенные каналы ПД: 3 среднескоростные, 4 низкоскоростные.
	Eesti NSV Teaduste Akadeemia korrespondentliige G. Kusmin 60-aastane
	Untitled

	Шестидесятилетие члена-корреспондента АН ЭCСР Г. Г. Кузмина
	Ilmar Õpik 60
	Untitled

	Шестидесятилетие академика АН ЭCСР И. П. Эпика
	Aleksander Voldek
	Untitled
	Александр Иванович Вoльдек


	SISUKORD
	СОДЕРЖАНИЕ
	CONTENTS

	Chapter
	Picture section
	Untitled

	Chapter

	Illustrations
	Untitled
	Untitled
	Рис. 1. Схема расчета противоизлучения атмосферы.
	Untitled
	Рис. 3, а Различные варианты вертикального распределения удельной влажности (q) иб соответствующие относительные погрешности ин/ Ii I —/о I \ тенсивности нисходящей радиации атмосферы I öl\=— I, \ I Of / рассчитанные относительно модели II (^0 и /0|).
	Untitled
	Рис. 2.
	Рис. 3.
	Рис. 4.
	Рис. 5.
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Рис. 2. Зависимость плотности теплового потока от величины перегрева охлаждаемой поверхности относительно температуры кипения.
	Динамика процесса горения в системе с ограниченным количеством окислителя,
	Спектры KP кристалла КЮ3 в области кристаллических (а), внутримолекулярных деформационных (б) и внутримолекулярных валентных (в) колебаний в а-, ß-, у-, б- и е-фззах.
	Untitled
	Untitled
	ческим множителем {2гК + 1)1/а, где г расстояние от точки наблюдения до оси эллипса, К кривизна цилиндра в точке отражения. Как и следовало ожидать, уменьшение амплитуды эхо-сигнала с расстоянием согласуется с законами геометрической акустики.
	Рис. 1. Структура сети ВЦ ЭССР.
	Рис. 2. Топологическая структура сети ВЦ ЭССР. Выделенные высокоскоростные каналы ПД: 1 магистральные, 2 радиальные. Коммутируемые и выделенные каналы ПД: 3 среднескоростные, 4 низкоскоростные.
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Untitled

	Tables
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	Untitled




